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OK.0002.2.2.2021  

 

Protokół nr XXXII/22 

z sesji Rady Miejskiej w Miłosławiu, 

która odbyła się 9 marca 2021 r. w godz. od 16:00 do 17:10 

w Miłosławskim Centrum Kultury 

 

Ad 1  

Przewodniczący Rady Dawid Strzelczyk otworzył XXXII sesję Rady Miejskiej 

w Miłosławiu. Następnie powitał panie i panów radnych podpisanych na liście obecności, 

stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu, pana burmistrza Huberta Gruszczyńskiego, panią 

sekretarz Anitę Kraskę, zastępcę skarbnika panią Wioletę Włodarczak, kierowników 

referatów, mieszkańców uczestniczących online oraz przedstawicieli prasy. 

Następnie przewodniczący poprosił radnych o potwierdzenie na tabletach swojej 

obecności, gdyż to uprawnia ich do uczestniczenia w dalszej części posiedzenia. Stwierdził, 

że w sesji bierze udział 14 radnych, co stanowi quorum. 

Pan przewodniczący poinformował, że zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy  

z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym obrady Rady Miejskiej w Miłosławiu są 

transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

 

Ad 2 

Przewodniczący D. Strzelczyk zaprezentował porządek obrad XXXII sesji Rady 

Miejskiej w Miłosławiu, który przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu poprzedniej sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działalności Rady Miejskiej w Miłosławiu 

w okresie międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza 

z wykonania uchwał Rady Miejskiej, oraz odpowiedzi na pytania zgłoszone na 

poprzedniej sesji. 

6. Sprawozdania z działalności stałych komisji Rady Miejskiej w Miłosławiu 

w 2020 roku: 

a) Komisji Rewizyjnej; 

b) Komisji Skarg, Wniosków i Petycji; 

c) Komisji Finansowo-Budżetowej; 

d) Komisji Oświaty i Spraw Socjalnych; 

e) Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 

7. Rozpatrzenie projektów uchwał lub zajęcie stanowiska w sprawach: 

a) rozpatrzenia petycji wielokrotnej; 

b) rozpatrzenia petycji; 

c) rozpatrzenia petycji dotyczącej promowania suplementacji witaminą D; 

d) przyjęcia gminnego Programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży; 

e) zasad przyznawania Stypendium Burmistrza Gminy Miłosław za wysokie wyniki 

w nauce lub szczególne osiągnięcia sportowe; 
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f) wprowadzenia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Miłosław na rok 2021”; 

g) uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych 

i urządzeń kanalizacyjnych; 

h) zmiany uchwały budżetowej na 2021 r.; 

i) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miłosław na lata 2021-2030. 

8. Pytania i wnioski radnych. 

9. Wolne głosy i informacje. 

10. Zamknięcie sesji. 

Następnie przewodniczący zaproponował zmianę porządku obrad poprzez 

wprowadzenie dwóch projektów uchwał w punkcie 7: 

j) niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy Miłosław środków stanowiących 

fundusz sołecki; 

k) udzielenia pomocy finansowej w 2021 roku Powiatowi Wrzesińskiemu. 

Rada jednomyślnie, 14 głosami „za” przyjęła propozycję zmiany porządku obrad, który 

przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu poprzedniej sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działalności Rady Miejskiej w Miłosławiu 

w okresie międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza 

z wykonania uchwał Rady Miejskiej, oraz odpowiedzi na pytania zgłoszone na 

poprzedniej sesji. 

6. Sprawozdania z działalności stałych komisji Rady Miejskiej w Miłosławiu 

w 2020 roku: 

a) Komisji Rewizyjnej; 

b) Komisji Skarg, Wniosków i Petycji; 

c) Komisji Finansowo-Budżetowej; 

d) Komisji Oświaty i Spraw Socjalnych; 

e) Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 

7. Rozpatrzenie projektów uchwał lub zajęcie stanowiska w sprawach: 

a) rozpatrzenia petycji wielokrotnej; 

b) rozpatrzenia petycji; 

c) rozpatrzenia petycji dotyczącej promowania suplementacji witaminą D; 

d) przyjęcia gminnego Programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży; 

e) zasad przyznawania Stypendium Burmistrza Gminy Miłosław za wysokie wyniki 

w nauce lub szczególne osiągnięcia sportowe; 

f) wprowadzenia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Miłosław na rok 2021”; 

g) uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych 

i urządzeń kanalizacyjnych; 

h) zmiany uchwały budżetowej na 2021 r.; 

i) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miłosław na lata 2021-2030; 
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j) niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy Miłosław środków stanowiących 

fundusz sołecki; 

k) udzielenia pomocy finansowej w 2021 roku Powiatowi Wrzesińskiemu. 

8. Pytania i wnioski radnych. 

9. Wolne głosy i informacje. 

10. Zamknięcie sesji. 

 

Ad 3 

Jak poinformował pan przewodniczący, protokół poprzedniej sesji został zwyczajowo 

wyłożony w biurze Rady oraz udostępniony radnym w programie esesja. Do wymienionego 

protokołu nie wniesiono żadnych uwag. W przeprowadzonym głosowaniu Rada Miejska, 

14 głosami „za”, zatwierdziła protokół XXXI sesji. 

 

Ad 4 

Przechodząc do punktu obejmującego informację Przewodniczącego Rady 

o działalności Rady Miejskiej w Miłosławiu w okresie międzysesyjnym, pan D. Strzelczyk 

zaznaczył, że informacja ta została radnym udostępniona w programie esesja. Stanowi ona 

załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. Radni nie wnieśli do powyższej informacji żadnych 

uwag. 

 

Ad 5 

W tym punkcie Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie pana burmistrza 

z działalności w okresie międzysesyjnym oraz informacja z wykonania uchwał Rady 

Miejskiej również zostały dostarczone radnym wcześniej, za pośrednictwem programu esesja. 

W odniesieniu do złożonego sprawozdania, jak i informacji nie zadano żadnych pytań. 

Sprawozdanie i informacja stanowią odpowiednio załącznik nr 3 i 4 do protokołu. 

 

Ad 6 

Przewodniczący poszczególnych komisji Rady Miejskiej odczytali sprawozdania 

z działalności w 2020 roku: 

a) Komisji Rewizyjnej – Andrzej Wnuk ( załącznik nr 5 do protokołu); 

b) Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – Maciej Jankowiak (załącznik nr 6 do 

protokołu); 

c) Komisji Finansowo-Budżetowej – Małgorzata Bzowa (załącznik nr 7 do protokołu); 

d) Komisji Oświaty i Spraw Socjalnych – Hanna Spychała (załącznik nr 8 do 

protokołu); 

e) Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – Adam Spychała (załącznik nr 9 do 

protokołu). 

 

Ad 7 

Pierwsze trzy projekty uchwał przedstawił Przewodniczący Rady D. Strzelczyk. 

Dotyczyły one petycji złożonych w ostatnim czasie, a poruszały kwestię szczepionek na 

COVID-19 oraz rozpowszechnienia wśród mieszkańców – szczególnie seniorów – stosowania 

witaminy D.  
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Petycje zostały rozpatrzone przez Komisję Skarg, Wniosków i Petcji, która 

zarekomendowała Radzie ich negatywne rozpatrzenie, przytaczając poniższe argumenty:  

1. Zasady i kompetencje działania gmin określone są ustawą o samorządzie gminnym 

oraz innymi ustawami; w żadnym z tych aktów nie nałożono na gminy kompetencji w zakresie 

podejmowania decyzji o dopuszczeniu do obrotu szczepionek. 

2. Zgodnie z ogólną zasadą panującą w prawie administracyjnym, organ administracji 

uprawniony jest do podejmowania działań wyłącznie w oparciu o precyzyjne normy 

kompetencyjne, których brak odnośnie do rady gminy w kwestii dopuszczenia lub nie 

dopuszczenia do obrotu szczepionek przeciw COVID-19. 

Projekty uchwał zostały szczegółowo omówione podczas komisji wspólnej. Na sesji 

przewodniczący zarządził dyskusję, ale w związku z powyższym, nikt się do niej nie zgłosił. 

W poszczególnych głosowaniach Rada Miejska rozpatrzyła negatywnie wszystkie 

petycje, podejmując jednomyślnie – 14 głosami „za”, następujące uchwały: 

a) Nr XXXII/258/21 w sprawie rozpatrzenia petycji wielokrotnej – uchwała 

stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

b) Nr XXXII/259/21 w sprawie rozpatrzenia petycji – uchwała stanowi załącznik 

nr 11 do protokołu. 

c) Nr XXXII/260/21 w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej promowania 

suplementacji witaminą D – uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

d) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia gminnego Programu wspierania edukacji 

uzdolnionych dzieci i młodzieży omówiła pani sekretarz A. Kraska. Poinformowała, że ustawa 

o systemie oświaty daje jednostkom samorządu terytorialnego możliwość tworzenia 

lokalnych programów wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży. Stąd ta uchwała. 

Program stanowi załącznik do uchwały i określa zasady wspierania uzdolnionych uczniów 

uczęszczających do szkół na terenie gminy Miłosław. Ponadto określa również cele, formy 

realizacji, zakładane rezultaty oraz wskazuje źródło finansowania programu, którym będą 

środki pochodzące z budżetu gminy Miłosław. Pani sekretarz dodała, że projekt został 

szczegółowo omówiony na komisji wspólnej. 

Pan przewodniczący otworzył dyskusję, do której nikt się nie zgłosił. W związku z tym 

zarządził głosowanie, w wyniku którego Rada Miejska podjęła uchwałę Nr XXXII/261/21 

w sprawie przyjęcia gminnego Programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży 

jednomyślnie – 14 głosami „za”. Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

e) Projekt uchwały w sprawie zasad przyznawania Stypendium Burmistrza Gminy 

Miłosław za wysokie wyniki w nauce lub szczególne osiągnięcia sportowe również omówiła pani 

sekretarz A. Kraska. Poinformowała, że projekt określa zasady wymienione w tytule oraz, że był on 

szczegółowo omówiony podczas komisji wspólnej. 

Pan przewodniczący otworzył dyskusję, do której nikt się nie zgłosił. W związku z tym 

zarządził głosowanie, w wyniku którego Rada Miejska podjęła uchwałę Nr XXXII/262/21 

w sprawie zasad przyznawania Stypendium Burmistrza Gminy Miłosław za wysokie wyniki w nauce 

lub szczególne osiągnięcia sportowe jednomyślnie – 14 głosami „za”. Uchwała stanowi załącznik 

nr 14 do protokołu. 

f) Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Miłosław na rok 

2021”omówił kierownik Referatu Infrastruktury, Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa pan 
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Jarosław Płociński. Poinformował, że zgodnie z ustawą o ochronie zwierząt gmina Miłosław, 

corocznie do 31 marca, jest zobowiązana do określenia w drodze uchwały programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt. Stąd ten projekt, którego 

załącznikiem jest wspomniany program. On jest analogiczny do programu ubiegłorocznego. 

Pan przewodniczący otworzył dyskusję, do której nikt się nie zgłosił. W związku z tym 

zarządził głosowanie, w wyniku którego Rada Miejska podjęła uchwałę Nr XXXII/263/21 

w sprawie wprowadzenia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Miłosław na rok 2021” jednomyślnie – 14 głosami „za”. 

Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

g) Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej w Miłosławiu Sp. z o. o. – pan Maciej 

Tłoczek poprosił Radę Miejską o zatwierdzenie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2021-2024. Z uwagi na fakt, że plan został 

szczegółowo omówiony na komisji wspólnej, która odbyła się bezpośrednio przed sesją – a plan jest 

obszerny – pan przewodniczący zaproponował, żeby ponownie go nie omawiać. Zasugerował, żeby 

pan prezes odpowiedział na ewentualne pytania lub rozwiał wątpliwości radnych. Następnie otworzył 

dyskusję, do której zgłosił się radny Rafał Nowaczyk. Zwrócił się do prezesa z pytaniem czy 

jest on w stanie zapewnić, że inwestycje nie będą miały wpływu na cenę wody i ścieków 

w tym i kolejnym roku. 

Pan M. Tłoczek na wstępie wyjaśnił, że Wody Polskie nie narzucają cen – jak 

zasugerował radny R. Nowaczyk – jedynie zatwierdzają taryfy, o które występuje 

przedsiębiorstwo wodociągowe. Ceny, o które będzie wnioskować ZGK obejmują korektę 

inflacyjną oraz podwyżki (w tym roku doszły dodatkowe opłaty za energię – opłata mocowa 

i opata OZE). Cena wody i ścieków będzie dostosowywana do inflacji do momentu, w którym 

koszty zmniejszą się na tyle, że będzie można cenę korygować w dół. 

Ceny netto zaproponowane na kolejne lata: 

 pierwsze 12 miesięcy: woda – 3,22 zł, ścieki – 8,65 zł 

 13 – 24 miesiąc: woda – 3,38 zł, ścieki – 8,81 zł 

 25 – 36 miesiąc: woda – 3,45 zł, ścieki – 8,98 zł 

Pan burmistrz dopowiedział, że przedstawione kwoty wynikają z inflacji. Natomiast 

wzrost minimalnego wynagrodzenia, a wiadomo że to wynagrodzenie wzrośnie, nie był brany 

pod uwagę. Cena za energię elektryczną, która także wzrośnie, nie stanowiła głównego 

wyznacznika. Gmina Miłosław miała wynegocjowaną cenę na lata 2020 – 2021 i była ona 

wyższa od poprzedniej o prawie 50%. Jednak dzięki wymianie dużej ilości sprzętu udało się 

zaoszczędzić na energii w ZGK. Po zakończeniu pandemii radni będą mogli zwiedzić 

oczyszczalnię ścieków w Miłosławiu. 

Do dyskusji zgłosił się radny Andrzej Wnuk z pytaniem o straty wody – jaki to jest 

program. Przypomniał, że na komisji wspólnej pan prezes mówił o systemie licznikowania – 

takiego nowoczesnego sprawdzania zużycia wody. 

Prezes M. Tłoczek odpowiedział, że system zdalnego odczytu wodomierzy będzie 

pierwszym krokiem. Następnie z pomocą firm zewnętrznych zostaną zamontowane 

specjalistyczne urządzenia, monitorujące wycieki na głównych magistralach sieci 

wodociągowej, których w inny sposób nie można byłoby zweryfikować.  

Więcej pytań nie było w związku z tym przewodniczący zarządził głosowanie, 

w wyniku którego Rada Miejska podjęła uchwałę Nr XXXII/264/21 w sprawie uchwalenia 

wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 
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kanalizacyjnych jednomyślnie – 14 głosami „za”. Uchwała stanowi załącznik nr 16 do 

protokołu. 

Cztery kolejne projekty uchwał przedstawiła zastępca skarbnika – pani W. Włodarczak. 

h) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2021 r. wprowadził 

następujące zmiany: 

 dochody na 2021 r. zwiększa się do łącznej kwoty  47 777 843,12 zł; zmiany 

przedstawia załącznik nr 1 do niniejszej uchwały 

 wydatki budżetowe zwiększa się do łącznej kwoty  50 768 835,95 zł; zmiany 

przedstawia załącznik nr 2 do niniejszej uchwały 

 deficyt budżetu po wprowadzonych zmianach wynosi 2 990 992,83 zł 

 przychody budżetu – łączna kwota 4 462 153,83 zł 

 planowane rozchody – łączna kwota 1 471 161,00 zł; zmiany przedstawia 

załącznik nr 6 do niniejszej uchwały 

 limit zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek – 4 119 731,45 zł 

 planowane kwoty dotacji udzielonych z budżetu dla jednostek sektora 

finansów publicznych  to 1.015 900,00 zł 

 planowane kwoty dotacji udzielonych z budżetu dla jednostek spoza sektora 

finansów publicznych – 1 794 500,00 zł; zmiany przedstawia załącznik nr 7 do 

niniejszej uchwały 

 kwota kredytów i pożyczek, o których mowa w art. 89 ust. 1 pkt 2 i 3 ufp, do 

których zaciągania upoważniony jest Burmistrz uległa zmianie do wysokości 

3 119 731,45 zł. 

Pozostałe punkty pozostają bez zmian. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Pan przewodniczący otworzył dyskusję, do której nikt się nie zgłosił. W związku z tym 

zarządził głosowanie, w wyniku którego Rada Miejska podjęła uchwałę Nr XXXII/265/21 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2021 r. jednomyślnie – 14 głosami „za”. Uchwała 

stanowi załącznik nr 17 do uchwały. 

i) Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Miłosław na lata 2021-2030 wprowadził następujące zmiany: 

 wynikające z bieżącej uchwały budżetowej oraz zarządzeń, które były podjęte 

w okresie międzysesyjnym 

 wprowadzono korektę nazwy jednego z przedsięwzięć. 

Szczegóły zostały omówione na wspólnym posiedzeniu komisji. Uchwała wchodzi 

w życie z dniem podjęcia. 

Pan przewodniczący otworzył dyskusję, do której nikt się nie zgłosił. W związku z tym 

zarządził głosowanie, w wyniku którego Rada Miejska podjęła uchwałę Nr XXXII/266/21 

w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej jednomyślnie – 14 głosami „za”. 

Uchwała stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

j) Projekt uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie 

gminy Miłosław środków stanowiących fundusz sołecki wywołał wątpliwości u radnego 

R. Nowaczyka, który poprosił o wyjaśnienie czy: kwestia funduszu była dyskutowana na 

zebraniu? i czy wszyscy sołtysi zgodzili się na niewyrażenie zgody na wyodrębnienie go 

w budżecie gminy? 
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Pani sekretarz – która była obecna na wspomnianym zebraniu – poinformowała, że 

większość sołtysów wstrzymała się od głosu. Tylko troje z nich opowiedziało się za 

funduszem sołeckim, a troje w ogóle nie uczestniczyło w zebraniu. 

Następnie pan przewodniczący zarządził głosowanie, w wyniku którego Rada Miejska 

podjęła uchwałę Nr XXXII/267/21 w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie 

w budżecie gminy Miłosław środków stanowiących fundusz sołecki. „Za” głosowało 12 

radnych, natomiast 2 wstrzymało się od głosu. Uchwała stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

k) Projekt uchwały w sprawie pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla 

Powiatu Wrzesińskiego został przygotowany w celu przeznaczenia jej na realizację zadania 

pn.: Roboty budowlane przy Powiatowej Scenie Kultury „Zamkowa” w Miłosławiu. Wartość 

pomocy finansowej, o której mowa w § 1, określono na kwotę 56 tys. zł. 

Pan burmistrz wyjaśnił, że Starosta Wrzesiński zwrócił się z prośbą o wsparcie, 

ponieważ okazało się, że stan techniczny wieży kościółka jest dużo gorszy niż przypuszczano. 

W związku z tym koszty wzrosły, a ponieważ obiekt znajduje się w Miłosławiu i będziemy 

z niego korzystać, powinniśmy się do remontu dołożyć. 

Pan przewodniczący otworzył dyskusję, do której nikt się nie zgłosił. W związku z tym 

zarządził głosowanie, w wyniku którego Rada Miejska podjęła uchwałę Nr XXXII/268/21 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2021 roku Powiatowi Wrzesińskiemu jednomyślnie – 

14 głosami „za”. Uchwała stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Ad 8 

W punkcie Pytania i wnioski radnych o głos poprosiła, jako pierwsza, 

wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Anna Woźniak. Poruszyła trzy kwestie: 

 materiałów budowlanych, zalegających w Białym Piątkowie już od listopada; 

miały one być uprzątnięte do 16 grudnia, tymczasem zbliża się połowa marca, 

a materiały nie zniknęły 

 drogi Białe Piątkowo – Winna Góra, która wymaga załatania dziur zarówno ze 

strony gminy Środa Wlkp., jak i gminy Miłosław 

 przystanków autobusowych w Białym Piatkowie, których stan pozostawia wiele 

do życzenia, chociaż kostka brukowa w ich obrębie została niedawno 

wymieniona, co oczywiście zostało dostrzeżone 

Jako drugi zabrał głos radny Andrzej Wnuk. Poprosił pana burmistrza o wyjaśnienie: 

 na jakim etapie jest obecnie budowa przedszkola; na ostatniej Komisji 

Rewizyjnej jej członkowie wyrazili chęć zapoznania się ze stanem 

zaawansowania prac na miejscu 

 jaki jest stan zaawansowania prac nad planami dotyczącymi budowy dróg 

w Orzechowie 

 jak wygląda realizacja programu Czyste powietrze:  

– ile wniosków wpłynęło 

– na jaka kwotę 

– czy jest szansa na zwiększenie tego programu 

 co się dzieje w kwestii gazyfikacji – przede wszystkim Orzechowa 

 jak wyglądają kontrole dotyczące opału stosowanego przez mieszkańców: 

– jakie mamy możliwości kontroli 
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– czy możemy uruchomić jakiś program 

– czy możemy wypożyczyć drona oraz uruchomić program antysmogowy, żeby 

sprawdzić jakim powietrzem oddychamy; jakość powietrza wpływa na stan 

zdrowia mieszkańców 

Zwracając się do prezesa ZGK, radny poprosił o informację: 

 czy można przyspieszyć wymianę liczników na nowoczesne, dzięki którym 

moglibyśmy uniknąć strat wody 

 jaki jest koszt wody, którą tracimy 

Pan burmistrz w pierwszej kolejności odpowiedział radnej A. Woźniak. 

Poinformował, że w sprawie destruktu wraz z kierownikiem J. Płocińskim kontaktowali 

się z firmą COLAS – wykonawcą prac na drodze krajowej nr 15. Jej przedstawiciele poprosili 

o jeszcze trochę cierpliwości, ponieważ inwestycja przedłużyła się z uwagi na warunki 

atmosferyczne. W lutym prac nie prowadzono ze względu na mróz, a wcześniej padał śnieg. 

Same prace drogowe zostały wykonane w terminie, ale prace dodatkowe zostały przesunięte 

o kilka tygodni. Dlatego ta niewielka ilość destruktu, która jeszcze w Białym Piątkowie 

zalega, zniknie za kilka tygodni. Dla pewności pan J. Płociński skontaktuje się z firmą 

COLAS i dowie się dokładnie kiedy to nastąpi. 

Jeśli chodzi o przystanki autobusowe, to w planach jest ich remont lub wymiana. 

Z resztą, nie tylko w Białym Piątkowie. Radny R. Nowaczyk wnioskował o wymianę jednego 

z przystanków w Skotnikach. 

Droga Białe Piątkowo – Winna Góra to jest jedna z wielu nieutwardzonych dróg, które 

z kierownikiem J. Płocińskim wizytowaliśmy. Jest już podpisana umowa na „łatanie” dziur 

z panem Lewandowskim. Jednak prace rozpoczną się dopiero w kwietniu – ze względu na 

utrzymujące się jeszcze poranne mrozy. Podobnie wygląda sprawa równania dróg. Tutaj prace 

również rozpoczną się w kwietniu. Drobne remonty, własnymi siłami, już rozpoczęliśmy. 

Dotyczy to dróg: Lipie – Biechówko, Pałczyn – Książno i w Miłosławiu. 

Na budowie przedszkola w Miłosławiu kończy się właśnie III etap. Posadzki jeszcze nie 

są w całości wylane, ale rozpoczął się montaż płytek i dostarczono elementy wentylacji. 

Podpisano również umowę na wyposażenie kuchni. Po wylaniu całości posadzek zostanie 

zorganizowane spotkanie pokazowe dla radnych na terenie przedszkola. Najprawdopodobniej 

będzie to w kwietniu. Z kolei w czerwcu, zgodnie z planem, budowa zostanie ukończona. 

Latem zniknie stary budynek przedszkola i powstanie cała infrastruktura, a 1 września 

przedszkole zostanie uruchomione. 

Jeśli chodzi o projekty drogowe, to w najbliższej przyszłości zostanie wyłoniona firma, 

która przygotuje projekty budowlane dla dróg, na których wykonanie zostały zabezpieczone 

środki w budżecie gminy. W pierwszej kolejności chcielibyśmy wykonać projekty, na które 

zostały złożone wnioski o dofinansowanie. Wszystkie drogi, co do których otrzymamy 

pozytywną informację z Urzędu Marszałkowskiego, zostaną wykonane. Już dzisiaj możemy 

powiedzieć, że wniosek na dokończenie prac na „biedaczkowie” raczej nie został 

zakwalifikowany do Rządowego Funduszu Dróg Samorządowych, ponieważ nie 

otrzymaliśmy żadnych informacji z Urzędu Wojewódzkiego. 

Co do programów dofinansowujących wymianę źródeł ciepła, to na terenie naszej 

gminy funkcjonują dwa: gminny program i rządowy program Czyste powietrze – finansowany 

przez Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska. 
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Gminny program wymiany pieców wystartował w 2019 r., kiedy Rada Miejska podjęła 

uchwałę dotyczącą finansowego wsparcia dla mieszkańców gminy Miłosław przy wymianie 

kotłów. W latach 2019 – 2020 gmina przeznaczyła na ten cel ponad 200 tys. zł. Za tę sumę 

wymieniono 50 pieców. W 2021 roku zabezpieczyliśmy na ten cel 110 tys. zł,  podpisaliśmy 

już około 20 umów, a wniosków złożonych jest tyle, że okres oczekiwania wynosi 1,5 roku. 

Program cieszy się dużym zainteresowaniem. 

Na temat rządowego programu Czyste powietrze nie mamy takich szczegółowych 

informacji. Jest on finansowany z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska, a gmina jest 

tylko pośrednikiem. Odkąd program został zmodyfikowany i progi finansowe zmniejszone, 

większe grono mieszkańców może z niego korzystać. 

Wnioski do PGNiG w sprawie możliwości zgazyfikowania południowej części gminy 

były składane już 3 razy. Za każdym razem otrzymywaliśmy odpowiedź odmowną. To nas 

nie zniechęca i planujemy spotkanie z dyrektorem PGNiG w Poznaniu. Oczywiście jeśli 

pandemia na to pozwoli. 

Na temat punktu antysmogowego już była rozmowa na jednej z komisji wspólnych. 

Takie urządzenie do pomiaru musiałoby być zainstalowane na budynku należącym do gminy 

(firmy nie godzą się na budynki prywatne) z dostępem do prądu i Internetu. W samym 

Miłosławiu musiałyby być 3 – 4 takie punkty, ze względu na topografię miasta. 

Kalkulując taryfy trzeba uwzględniać koszty, które powstają przez ubytek wody. 

Z resztą, tego wymaga przedsiębiorstwo Wody Polskie. Problem strat wody pojawia się od 

wielu lat i dotyczy wielu gmin w Polsce. 

Uzupełniając wypowiedź pana burmistrza o programie Czyste powietrze, kierownik 

J. Płociński poinformował, że w 2020 r. wpłynęło do urzędu 16 wniosków, które zostały 

przekazane do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. Co dalej dzieje się z tymi 

wnioskami nie wiemy, ponieważ pracownicy funduszu kontaktują się bezpośrednio 

z mieszkańcami. Taki wniosek można również złożyć bez pośrednictwa gminy. 

Co do drona, to można go wynająć, ale wiąże się to z kosztami – o czym wszyscy 

wiemy. Ułatwieniem byłaby straż miejska, której w Miłosławiu nie ma. Jednak Burmistrz 

Gminy ma prawo wyznaczyć pracowników, którzy działaliby na zasadzie pseudopolicjantów. 

Na razie nie ma takiej osoby. 

Radny A. Wnuk stwierdził, że groźba kary finansowej byłaby motywująca i dobrze 

byłoby wyznaczyć osobę do karania mandatami.  

Pan burmistrz poinformował, że urząd odpowiada na sygnały płynące od mieszkańców. 

Jednak nie zawsze dym jest wynikiem palenia śmieci tylko, np. mokrego drewna, zimnego 

komina czy złej pogody. O czym już kilka razy przekonali się kierownik J. Płociński i pani 

G. Szternel, którzy na takie kontrole jeżdżą. Dodać należy, że kontrola odbywa się zawsze 

bez wcześniejszej zapowiedzi. Nie zdarzyło się, żeby ktoś ich nie wpuścił do kotłowni, a tam 

okazywało się, że nie ma tam nic poza drewnem czy węglem. Stawia to pod znakiem 

zapytania sens badania toksyczności kominów, a nie jest to mały koszt. 

Pan J. Płociński dodał jeszcze, że osobiście nie jest zwolennikiem karania 

mieszkańców. Urzędnicy, w pierwszej kolejności, powinni pomagać mieszkańcom, a nie 

stosować kary (mandaty, grzywny). Oczywiście nie będzie to moja decyzja, bo mam jeszcze 

szefa. Jeśli dostanę takie polecenie oczywiście będę się dostosowywał. 
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Radny A. Wnuk oznajmił, że będzie się domagał karania osób, które świadomie palą 

śmieciami i plastikami. Pozostaje do rozważenia kwestia – jak te osoby znaleźć. Myślę 

również, że zagrożenie karą w wysokości 5 tys. zł podziałałoby na wyobraźnię, podkreślił. 

 

Ad 9 

W punkcie Wolne głosy i informacje pan burmistrz poinformował o zmianie terminu 

turnieju tenisa stołowego. Na zebraniu z sołtysami pani sekretarz podawała datę marcową. 

Jednak ze względu na rozwijającą się pandemię turniej przełożono na kwiecień. O wszelkich 

zmianach będziemy informować na bieżąco. 

Korzystając z okazji, że 11 marca przypada Dzień Sołtysa, pan burmistrz złożył 

życzenia zdrowia, pomyślności oraz realizacji wszystkich planów w 2021 roku. 

W związku z nadchodzącymi Świętami Wielkanocnymi pan burmistrz życzył 

wszystkim wszystkiego dobrego. Zdrowia przede wszystkim. 

Do życzeń, w imieniu swoim i całej Rady Miejskiej, dołączył się przewodniczący 

Dawid Strzelczyk. Dodał, że również mieszkańcom życzy zdrowych i pogodnych Świąt 

Wielkanocnych. 

 

Ad 10 

W związku z wyczerpaniem tematyki obrad pan przewodniczący D. Strzelczyk zamknął 

XXXII sesję Rady Miejskiej w Miłosławiu, dziękując wszystkim za uczestnictwo. 

 

 

 

Protokołowała       Przewodniczący obrad 

 

(-) Anna Jakubowska        (-) Dawid Strzelczyk 

 

Wykaz załączników do protokołu: 

 

1. Lista obecności. 

2. Informacja Przewodniczącego o działalności Rady w okresie międzysesyjnym. 

3. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Gminy w okresie międzysesyjnym. 

4. Informacja na temat realizacji uchwał Rady Miejskiej. 

5. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej w 2020 roku. 

6. Sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w 2020 roku. 

7. Sprawozdanie z działalności Komisji Finansowo-Budżetowej w 2020 roku. 

8. Sprawozdanie z działalności Komisji Oświaty i Spraw Socjalnych w 2020 roku. 

9. Sprawozdanie z działalności Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska w 2020 roku. 

10. Uchwała Nr XXXII/258/21 w sprawie rozpatrzenia petycji wielokrotnej. 

11. Uchwała Nr XXXII/259/21 w sprawie rozpatrzenia petycji. 

12. Uchwała Nr XXXII/260/21 w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej promowania 

suplementacji witaminą D. 

13. Uchwała Nr XXXII/261/21 w sprawie przyjęcia gminnego Programu wspierania edukacji 

uzdolnionych dzieci i młodzieży. 
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14. Uchwała Nr XXXII/262/21 w sprawie zasad przyznawania Stypendium Burmistrza Gminy 

Miłosław za wysokie wyniki w nauce lub szczególne osiągnięcia sportowe. 

15. Uchwała Nr XXXII/263/21 w sprawie wprowadzenia „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Miłosław na rok 

2021”. 

16. Uchwała Nr XXXII/264/21 w sprawie uchwalenia wieloletniego planu rozwoju 

i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych. 

17. Uchwała Nr XXXII/265/21 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2021 r. 

18. Uchwała Nr XXXII/266/21 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

19. Uchwała Nr XXXII/267/21 w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie 

w budżecie gminy Miłosław środków stanowiących fundusz sołecki. 

20. Uchwała Nr XXXII/268/21 w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2021 roku 

Powiatowi Wrzesińskiemu. 

 


